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REVISTA PRESEI 

 

 

 Parlament/ Comisii - audieri pentru numirea preşedintelui ASF; selecţia 

candidaţilor pentru posturi în ANRE 

Comisiile pentru buget şi economice ale Camerei Deputaţilor şi Senatului audiază, 

marţi, candidatul propus pentru ocuparea funcţiei de preşedinte, membru executiv 

al Consiliului Autorităţii de Supraveghere Financiară (ASF). 

 

Audierea este programată să înceapă la ora 11,00. 

 

La ASF urmează să fie numit preşedintele pentru restul de mandat până în 

noiembrie 2023. 

 

Pentru această funcţie candidează Nicu Marcu, propus de PNL, conform deciziei 

luate, luni, de Biroul Executiv al partidului. 

 

În 15 iunie, preşedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a precizat că pentru 

conducerea ASF nu a luat o decizie, dar senatorii PSD Daniel Zamfir şi Eugen 

Teodorovici şi-au exprimat dorinţa de a candida. 

 

Senatorul PSD Daniel Zamfir a anunţat, însă, într-o postare pe Facebook din 18 

iunie, că nu îşi va depune candidatura pentru această funcţie. 

 

Totodată, Comisiile pentru industrii ale Camerei Deputaţilor şi Comisiile pentru 

energie şi economică ale Senatului se întrunesc, marţi, pentru a face selecţia 

candidaţilor ce urmează a fi numiţi în Comitetul de reglementare al Autorităţii 

Naţionale de Reglementare în domeniul Energiei, respectiv pentru funcţia de 

vicepreşedinte şi doi membri, funcţii devenite vacante prin încetarea mandatului. 

 

PNL îl va susţine pe Mircea Man ca vicepreşedinte la ANRE. 
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De asemenea, social-democratul Marcel Ciolacu a afirmat că "nu are nicio 

problemă să îl susţină" pe deputatul PSD Iulian Iancu ca vicepreşedinte al ANRE. 

 

Plenul Parlamentului se va reuni, miercuri, pentru a se pronunţa asupra numirilor 

în mai multe posturi din ASF, ANRE, Consiliul Legislativ şi în Comisiile 

parlamentare comune de control al activităţii SRI şi SIE. 

 

Comisiile juridice ale Senatului şi Camerei Deputaţilor au acordat, luni, după 

audiere, aviz favorabil celor şase candidaţi înscrişi pentru două funcţii de 

preşedinte de secţie în Consiliul Legislativ, aceştia fiind Toni Greblă, Mariana 

Moţ, Raluca Marinescu, Elena Diaconu, Eugenia Marin, Olimpia Louysse Răducu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 De ce se tem patronii: Angajații vor putea să-și facă mai ușor sindicate 

reprezentative 

Angajații din firmele românești își vor putea face mai ușor sindicate reprezentative 

pentru negocieri colctive cu patronii, conform unei propuneri de lege - atrage 

atenția, luni, o organizație de patroni de firme mici și mijlocii, care solicită 

Parlamentului să respingă inițiativa legislativă. 

Vorbim despre Propunerea legislativă privind dialogul social, inițiată încă din anul 

2018. Textul a fost respins de Senat, iar acum se află în Camera Deputaților, care 

este forul decizional. Consiliul Național al Întreprinderilor Private Mici și Mijlocii 

din România (CNIPMMR) se teme acum că la Camera Deputaților propunerea de 

lege ar putea fi adoptată, mai ales că textul a fost făcut de doi deputați (de la PSD), 

Gabriel Petrea (fost ministru al Dialogului Social) și Adrian Solomon, actualul 

președinte al Comisiei pentru muncă din Camera Deputaților. 

Printre altele, patronii IMM se plâng că propunerea de lege va da angajaților din 

firmele private posibilități mai multe de a-și face sindicate reprezentative, cu puteri 

sporite în negocierile cu antreprenorii. 

 

http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=17541
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Astfel, propunerea de lege prevede că într-o firmă va fi nevoie de numai 10 

angajați pentru ca aceștia să-și facă un sindicat, în loc de cel puțin 15, cum prevede 

legislația în prezent. De asemenea, inițiativa legislativă va da posibilitatea, 

alternativ, ca angajații să constituie un sindicat într-o firmă anume asociindu-se cel 

puțin 20 de lucrători din firme diferite pe același sector de business. 

De asemenea, sindicatele vor putea obține reprezentativitatea mai ușor, potrivt 

propunerii de lege. Astfel, un sindicat va avea nevoie să reunească doar 35% din 

numărul de angajați dintr-o firmă pentru a deveni reprezentativ, în loc de 50%+1, 

cum este în prezent condiția. Alternativ, un sidicat dintr-o firmă va putea deveni 

reprezentativ prin afilierea la o federație sindicală reprezentativă pe o ramură 

economică (reprezentativitate derivată). 

De ce sunt puternice sindicatele reprezentative în firme? Pentru că 

reprezentativitatea îi conferă sindicatului statutul de partener social abilitat să își 

reprezinte membrii în cadrul dialogului social instituționalizat. 

Sindicatele reprezentative vor primi de la patron informațiile necesare pentru 

negocierea contractelor colective de muncă ori, după caz, a acordurilor colective. 

Negocierea cu patronul la nivel de firmă se face de către sindicatele legal 

constituite și reprezentative. Dacă într-o firmă nu există un sindicat reprezentativ 

(și nici afiliat la o federație sindicală reprezentativă) sau nu există niciun sindicat, 

negocierea cu patronul se face de către reprezentanții salariaților din firmă. 

Sindicatele reprezentative pot negocia prin contractul colectiv de muncă la nivel de 

unitate punerea la dispoziție a spațiilor și facilitaților necesare desfășurării 

activității sindicale. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Orban: Guvernul va sesiza la CCR legea privind dublarea alocaţiilor / Vom 

face o creștere progresivă 

Preşedintele PNL, premierul Ludovic Orban, a anunţat, luni, că Guvernul va sesiza 

la CCR legea privind dublarea alocaţiilor, proiectul de lege al PSD care prevede ca 

Executivul să majoreze alocația pentru copii până la suma de 300 de lei. 
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"Decizia pe care am luat-o este să atacăm la Curtea Constituţională, pentru că este 

un proiect în care nu sunt prevăzute sursele de finanţare, cum sunt multe alte 

proiecte care au fost adoptate de Parlament fără punctul de vedere al Guvernului şi 

fără o încercare de colaborare şi deja am câştigat la Curtea Constituţională câteva 

sesizări împotriva unor proiecte de lege adoptate la Parlament pentru că ele nu au 

prevăzut sursa de finanţare şi nu au practic posibilitatea efectivă de punere în 

practică", a spus Orban, într-o conferinţă susţinută la sediul PNL după Biroul 

Executiv al partidului. 

Liderul liberal susține că Guvernul dorește să crească alocațiile dar că acest lucru 

va fi posibil doar progresiv. „În baza raportului semestrial privind starea 

economiei, vom stabili cu cât vom putea crește alocațiile. Ne dorim creșterea. Vom 

stabili un grafic de creștere progresivă, astfel încât, să reușim creșterea cum a fost 

votată în Parlament, dar nu din primul moment”, a mai spus Orban. 

Parlamentul a respins ordonanța de urgență a Guvernului care amâna până la 1 

august dublarea alocațiilor copiilor de la 150 la 300 de lei. În luna mai, 

Parlamentul a adoptat un proiect de lege al PSD care prevede dublarea alocaţiilor 

copiilor la 1 august de la 150 lei la 300 lei. Impactul bugetar pentru un an ar fi de 

circa 6 miliarde de lei pe an. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ludovic Orban: Am putea aplica modelul de muncă Kurzarbeit, care 

prevede un program flexibil pentru angajați 

În România ar urma să fie aplicat modelul Kurzarbeit, care presupune un program 

flexibil de muncă, a anunțat luni premierul Ludovic Orban. Acesta a precizat că 

modelul are oarecum un caracter de noutate în România, dar a fost aplicat în ţări 

europene, în special în Germania, şi a dat rezultate. "Încercăm şi noi să aplicăm 

acest sistem de program flexibil de muncă. Trebuie să fixăm cadrul", a spus Orban. 

 

Acesta a precizat că la nivelul Uniunii Europene a fost aprobat programul SURE, 

destinat decontării cheltuielilor efectuate de state pentru anumite categorii de 

măsuri active, dar în special pentru măsurile de tip Kurzarbeit.  
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"Ideea în sine nu este foarte complicată. Dacă unei companii i s-a redus vânzarea 

cu un anumit procent, ca să nu dea afară angajaţii - cu procentul corespunzător - 

practic stabileşte un program flexibil de muncă pentru angajaţi şi statul plăteşte 

perioada de timp care nu e lucrată de angajaţi, corespunzătoare reducerii", a 

precizat premierul în cadrul dezbaterii "România munceşte! Flexicuritate şi 

digitalizare în contextul noilor tendinţe din piaţa muncii din România!", a mai spus 

Orban, citat de Agerpres. 

Potrivit premierului, trebuie stabilite criterii clare pentru implementarea 

programului, astfel încât să nu recurgă la măsuri de sprijin firmele care în realitate 

nu ar avea nevoie de ele. 

 

"Sigur, măsura se aplică o perioadă limitată, atunci când apare o perturbare majoră 

pe piaţă, cum este criza economică generată de epidemia de COVID. Deci, va 

trebui să stabilim o perioadă de aplicare şi va trebui să gândim foarte bine cum 

punem în funcţiune acest mecanism, astfel încât pe de o parte să fie cât mai uşor de 

accesat, fără proceduri birocratice complicate. Pe de altă parte, să asigure criterii de 

acordare a ajutorului către companii şi către angajaţi foarte clare, foarte precise, 

astfel încât să nu existe probleme foarte mari în interpretarea modului în care este 

aplicat şi să reducă cât mai mult posibilitatea ca unii angajatori să poate să utilizeze 

această formă de protecţie fără să aibă nevoie sau ca resursă suplimentară de venit, 

în condiţiile în care ei, teoretic, nu ar avea nevoie de această măsură", a menţionat 

Orban. 

Când sunt evenimente nedorite, precum cel al pandemiei, mediul de afaceri ar 

putea beneficia de aplicarea modelului Kurzarbeit, o combinație între contractul de 

muncă pe care îl are fiecare angajat și șomaj tehnic, dar mult mai flexibil, a 

declarat în urmă cu o lună Dragoș Anastasiu, președintele Camerei de Comerț și 

Industrie Româno – Germană. Potrivit acestuia, este o combinație între contractul 

de muncă pe care îl are fiecare angajat și șomaj tehnic. 

Modelul Kurzarbeit – un soi de muncă flexibilă, ar fi dorit de antreprenori și 

sindicaliști în România. Cum funcționează 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23996132-modelul-kurzarbeit-munca-flexibila-cum-functioneaza.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23996132-modelul-kurzarbeit-munca-flexibila-cum-functioneaza.htm
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 Mass-Media din România după 30 ani – o cronică tulburătoare a vremurilor 

noastre! 

Mass Media din România după 30 de ani, o istorie a presei scrisă de cronicari ai 

vremurilor noastre, coordonată de Marian Petcu, cunoscutul profesor universitar 

dr. de la Facultatea de Jurnalism și Științele Comunicării – FJSC din cadrul 

Universității București, a apărut la Editura Tritonic din București. 

“Omagiem cei 30 de ani de jurnalism postcomunist prin acest volum, în care am 

reunit 28 de studii și cercetări. În acest mod acoperim o bună parte a 

„mediamorfozelor” din țara noastră. Este vorba despre evoluții ale 

mass media din Timișoara, Alba Iulia, Constanța, Harghita, Covasna, Argeș și 

Bihor, relevante pentru ceea ce s-a întâmplat în mai toate județele. Apoi, cercetări 

punctuale relative la presa militară, religioasă, cinematografică, culturală, 

automobilistică. Două schițe monografice privesc o importantă formă 

asociativă – MediaSind și Societatea Română de Radiodifuziune. Presa 

alternativă, cea a comunității aromâne, presa privită ca obiect științific / statistic, 

consumul de media, poziționarea presei față de relațiile publice, trivializarea 

jurnalismului și alte abordări le completează pe cele de mai sus și oferă o imagine 

coerentă a transfigurărilor, evoluțiilor, chiar a revoluțiilor înregistrate 

în media autohtone. Toate vor rămâne în istoria jurnalismului ca repere 

bibliografice. Firește că cei 30 de ani meritau mai multă atenție, conferințe, 

volume, momente de reflecție. Însă în paradigmă culturală în care ne aflăm, 

reverența pare să fi dispărut. Totuși, decomunizarea României datorează mult 

jurnalismului. Mai mult decât suntem dispuși să recunoaștem.” –  susține 

coordonatorul lucrării, prof.univ.dr. Marian Petcu. 

Amănunte picante despre cum a fost negociat și semnat primul contract 

colectiv din istoria mass-media, despre bătălia pentru primele drepturi ale 

jurnaliștilor, clauza de conștiință și despre apariția și supraviețuirea celei mai mari 

organizații ale jurnaliștilor – MediaSind, puteți găsi în această importantă carte. 
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Mass-Media din România după 30 ani poate fi comandată online la Editura 

Tritonic, accesând acest link http://tritonic.ro/isbn-

Mass_media_din_Romania_dupa_30_de_ani-978-606-749-490-

7.htm?fbclid=IwAR3q28LakHQVBs91-CMe_qUAzBNEtvlMVvWqbW-

8qfLsp4cwx7Bh3InOZ9Y 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind) 

 

 Calcule la Finanțe pentru o măsură ce ar duce la ieftinirea apartamentelor 

mari – surse 

La Ministerul Finanțelor se fac calcule de impact pe câteva scenarii privind pragul 

de TVA de 5% pentru apartamente, urmând apoi ca Guvernul să adopte un act 

normativ. Mai exact, conform unor surse oficiale, plafonul pentru care să se 

calculeze acest TVA să fie aplicat, într-unul dintre scenarii, pentru apartamentele 

de până la 150.000 euro. 

 

“Această cifră de 150.000 de euro a fost sugerată de piață, dar se lucrează pe mai 

multe scenarii. Ideea ar fi să intre în această categorie și apartamentele de 3 

camere, respectiv să fie incluse anexele, precum parcarea sau boxele, în prețul de 

bază”, au spus acestea. 

Acest proiect, când va fi gata, va face parte din planul de măsuri de relansare 

pentru perioada următoare. 

În momentul de față, pragul este de 450.000 lei (circa 93.000 euro). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Leul a crescut luni la 4,8415 unitati pentru un euro 

Banca Nationala a Romaniei (BNR) a anuntat, luni, un curs de referinta de 4,8415 

lei pentru un euro, in scadere cu 0,01% fata de nivelul 4,8421 lei pentru un euro 

atins vineri. Dolarul a scazut cu 0,04%, la 4,3162 lei pe unitate. 

 

 

http://tritonic.ro/isbn-Mass_media_din_Romania_dupa_30_de_ani-978-606-749-490-7.htm?fbclid=IwAR3q28LakHQVBs91-CMe_qUAzBNEtvlMVvWqbW-8qfLsp4cwx7Bh3InOZ9Y
http://tritonic.ro/isbn-Mass_media_din_Romania_dupa_30_de_ani-978-606-749-490-7.htm?fbclid=IwAR3q28LakHQVBs91-CMe_qUAzBNEtvlMVvWqbW-8qfLsp4cwx7Bh3InOZ9Y
http://tritonic.ro/isbn-Mass_media_din_Romania_dupa_30_de_ani-978-606-749-490-7.htm?fbclid=IwAR3q28LakHQVBs91-CMe_qUAzBNEtvlMVvWqbW-8qfLsp4cwx7Bh3InOZ9Y
http://tritonic.ro/isbn-Mass_media_din_Romania_dupa_30_de_ani-978-606-749-490-7.htm?fbclid=IwAR3q28LakHQVBs91-CMe_qUAzBNEtvlMVvWqbW-8qfLsp4cwx7Bh3InOZ9Y
https://ziare.com/bnr/


CNSLR Fratia | Revista Presei 23 iunie 2020 8 

 

Vineri, Banca Nationala a Romaniei (BNR) a anuntat un curs de referinta de 

4,8421 lei pentru un euro, in crestere cu 0,06% fata de nivelul 4,8394 lei pentru un 

euro atins joi. Dolarul a crescut cu 0,43%, la 4,3181 lei pe unitate. 

 

Maximul istoric inregistrat de euro in raport cu leul, de 4,8448 lei/euro, a fost atins 

pe 17 martie 2020. Cursul mediu al BNR pentru euro aferent lunii mai 2020 a fost 

de 4,8365 lei pe unitate. 

 

Dolarul american, cotat indirect in piata romaneasca prin raportare la paritatea 

euro/dolar, a scazut luni cu 0,04%, de la nivelul de 4,3181 lei pe unitate la 4,3162 

lei pe unitate. 

 

Pe 23 martie 2020, dolarul a atins un maxim istoric, de 4,5316 lei/dolar. 

 

Lira sterlina a scazut luni cu 0,06%, la 5,3577 lei pe unitate, de la nivelul de 5,3608 

lei pe unitate consemnat vineri. 

 

Francul elvetian a crescut cu 0,1%, la 4,5432 lei pe unitate, fata de nivelul atins 

vineri, de 4,5383 lei pe unitate. 

 

Aurul a fost cotat la 242,5507 lei pentru un gram, in crestere fata de pretul 

inregistrat vineri, de 240,0152 lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Angajatorii, incurajati de Ministerul Economiei sa ofere vouchere de 

vacanta 

Ministerul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri - Directia Generala Turism, 

alaturi de Asociatia Profesionala a Emitentilor de Tichete (APET), demareaza o 

campanie de informare, prin intermediul careia incurajeaza angajatorii sa ofere 

vouchere de vacanta salariatilor, precizand ca voucherele au avut un impact pozitiv 

din punct de vedere economic si social. 
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Datele ministerului arata ca, in fiecare an, peste 1 milion de romani au ales sa-si 

petreaca vacantele in tara cu vouchere de vacanta. 

 

"Voucherele de vacanta, acordate atat personalului din sectorul public, cat si celui 

din sectorul privat pentru acoperirea cheltuielilor ocazionate de efectuarea 

concediului de odihna in regim de turism intern, au produs un impact pozitiv din 

punct de vedere economic si social. In acest sens, Ministerul Economiei, Energiei 

si Mediului de Afaceri - Directia Generala Turism, alaturi de Asociatia 

Profesionala a Emitentilor de Tichete (APET), demareaza o campanie de 

informare, prin intermediul careia incurajeaza angajatorii sa ofere vouchere de 

vacanta salariatilor", a informat luni ministerul. 

 

Voucherele de vacanta sunt solutia optima pentru a sustine refacerea capacitatii de 

munca a intregii echipe. 

 

"Acordarea voucherelor de vacanta a dus la dezvoltarea turismului ca ramura a 

economiei cu un potential de dezvoltare strategic, adoptarea de politici publice de 

sustinere a turismului aducand beneficii importante si asigurand redescoperirea 

Romaniei ca destinatie preferata de vacanta. Voucherele de vacanta au avut un 

impact determinant asupra reducerii economiei subterane. 

 

Prin includerea comerciantilor din turism in reteaua de afiliere la sistem, acestia 

declara sumele 

 

provenite din utilizarea voucherelor de vacanta si, implicit, isi declara veniturile si 

platesc taxe", arata ministerul in document. 

 

Potrivit datelor Ministerului Economiei, un leu utilizat prin voucherele de vacanta 

inseamna 0,44 lei suplimentar la Produsul Intern Brut, iar 65.000 lei utilizati cu 

vouchere de vacanta contribuie la crearea unui nou loc de munca. 

 

In sectorul privat, acestea pot fi acordate tuturor angajatilor care au un contract 

individual de munca, iar valoarea maxima poate ajunge la 13.380 de lei, 

echivalentul a sase salarii minim brute, garantate pe tara.  
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Voucherele de vacanta primite de salariati pot fi folosite pentru achizitionarea 

serviciilor de cazare, iar in pachetele turistice care includ obligatoriu cazare pot fi 

incluse si alte servicii precum masa, transport sau tratament balnear. 

 

Printre avantajele angajatorilor care acorda vouchere de vacanta sunt: 100% 

deductibilitate fiscala in limita a 13.380 lei/angajat/an fiscal si scutirea de 

contributia asiguratorie pentru munca, in valoare de 2,25% din salariul brut al 

angajatului. 

 

Voucherele de vacanta sunt de asemenea scutite de la plata contributiilor sociale 

datorate de angajat. 

 

"Emiterea voucherelor de vacanta poate fi facuta doar de catre entitatile autorizate 

de Ministerul Finantelor Publice. Pentru anul in curs, acestea vor fi acordate 

exlusiv pe suport electronic. De asemenea, in vederea digitalizarii sunt disponibile 

aplicatii mobile gratuite pentru utilizatori, cat si platforme online de comanda 

pentru angajatori, prin care se asigura accesul rapid la informatii sau se pot plasa 

comenzi rapide si se pot vizualiza statistici, rapoarte, istoric de operatiuni si 

tranzactii", precizeaza Ministerul Economiei. 

 

Valabilitatea voucherelor de vacanta emise in perioada martie 2019 - decembrie 

2019, indiferent de suport, a fost prelungita prin OUG nr. 35/2020 pana pe data de 

31 mai 2021, masura care a venit in sprijinul industriei ospitalitatii, cat si a 

turistilor, in contextul pandemiei SARS-CoV-2 si efectelor acesteia. 

 

Legislatia in vigoare pentru acordarea voucherelor de vacanta este: OUG nr. 

8/2009, cu modificarile si completarile ulterioare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/economie/ministerul-finantelor-publice/
https://ziare.com/economie/statistici/
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 Ministerul Justitiei organizeaza dezbatere publica, cu maxim 10 

participanti, privind proiectul de lege de desfiintare a Sectiei Speciale 

Ministerul Justitiei anunta ca miercuri, 24 iunie, ora 11.00, va avea loc dezbaterea 

publica avand ca obiect proiectul de lege privind desfiintarea Sectiei pentru 

Investigarea Infractiunilor din Justitie, precum si pentru modificarea si completarea 

unor acte normative in domeniul justitiei. 

 

Proiectul a fost pus pe site-ul Ministerului Justitiei pe 24 februarie, dar intalnirea 

pentru dezbaterea publica a fost amanata din motive legate de restrictiille impuse 

de pandemia de COVID-19. 

 

"In scopul eficientizarii organizarii si desfasurarii intalnirii pentru dezbaterea 

publica a proiectului, persoanele interesate sunt rugate sa confirme participarea 

pana la data de 23 iunie 2020, ora 15.00, la adresa de e-mail dean@just.ro ori la nr. 

tel: 0372041194 cu mentionarea numarului si numelui participantilor si, daca este 

cazul, a intentiei de a prezenta verbal propuneri in cadrul dezbaterii," precizeaza 

MJ. 

 

Iata care sunt motivele de desfiintare invocate de Ministerul Justitiei - Ministerul 

Justitiei a publicat proiectul de lege privind desfiintarea Sectiei Speciale. Iata 

motivele 

 

Citeste si: Ce contine proiectul de lege pentru desfiintarea SIIJ: Anchetarea unui 

magistrat se face doar cu autorizarea prealabila a procurorului general 

 

Reguli stricte 

 

Ministerul arata ca la dezbaterea publica este invitata sa participe orice persoana 

interesata ("in limita maxima de 10 participanti - avand in vedere numarul locurilor 

disponibile in sala si necesitatea respectarii regulilor de distantare sociala"), cu 

respectarea urmatoarelor reguli de acces in sediul ministerului: 

 

- Purtarea obligatorie a unei masti si a manusilor de protectie, pe intreaga durata a 

prezentei in minister; 

http://www.just.ro/wp-content/uploads/2020/06/ANUNT-SIIJ-vz.pdf
http://www.just.ro/wp-content/uploads/2020/06/ANUNT-SIIJ-vz.pdf
https://ziare.com/predoiu/ministrul-justitiei/ministerul-justitiei-publica-azi-proiectul-de-lege-privind-desfiintarea-sectiei-speciale-1596274
https://ziare.com/predoiu/ministrul-justitiei/ministerul-justitiei-publica-azi-proiectul-de-lege-privind-desfiintarea-sectiei-speciale-1596274
https://ziare.com/predoiu/ministrul-justitiei/ministerul-justitiei-publica-azi-proiectul-de-lege-privind-desfiintarea-sectiei-speciale-1596274
https://ziare.com/stiri/magistrati/ce-contine-proiectul-de-lege-pentru-desfiintarea-siij-anchetarea-unui-magistrat-se-face-doar-cu-autorizarea-prealabila-a-procurorului-general-1596286
https://ziare.com/stiri/magistrati/ce-contine-proiectul-de-lege-pentru-desfiintarea-siij-anchetarea-unui-magistrat-se-face-doar-cu-autorizarea-prealabila-a-procurorului-general-1596286
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- La punctul de acces in incinta Ministerului Justitiei va fi asigurat triajul 

epidemiologic, constand in controlul temperaturii, precum si dezinfectarea 

obligatorie a mainilor; 

- Este interzis accesul in Ministerul Justitiei al persoanelor cu privire la care 

autoritatile romane competente au dispus masuri de carantina sau de autoizolare, 

pana la expirarea duratei acestora; 

- Accesul este permis numai dupa confirmarea motivului accesului in sediu si 

preluarea invitatului de catre o persoana din cadrul Directiei Elaborare Acte 

Normative. Pe toata durata prezentei in sediu, invitatul va fi insotit de persoana 

care l-a preluat; 

- Pe toata durata prezentei in sediul Ministerului Justitiei sa respecte masurile de 

igiena si de protectie recomandate de autoritatile nationale competente pentru 

prevenirea infectiei cu COVID-19. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 ATENŢIE la poliţiştii locali! ÎCCJ pune semnul egal între aceştia şi poliţiştii 

naţionali, când vine vorba de ultraj 

Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a stabilit că poliţiştii locali sunt consideraţi a avea 

acelaşi statut cu poliţiştii naţionali, în ceea ce priveşte interpretarea prevederilor 

legale care stabilesc pedepsele pentru ultraj împotriva acestora, transmite news.ro. 

Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie - Completul pentru dezlegarea unor chestiuni de 

drept în materie penală a soluţionat, luni, o sesizare în vederea pronunţării unei 

hotărâri prealabile pentru dezlegarea unor chestiuni de drept. 

Astfel, ICCJ a admis o sesizare formulată de Curtea de Apel Oradea - Secţia penală 

şi pentru cauze cu minori prin care se solicită pronunţarea unei hotărâri prealabile 

pentru dezlegarea de principiu a următoarei chestiuni de drept: "dacă noţiunea de 

poliţist prevăzută de art.257 alin. (4) din Codul penal are un sens restrâns şi se 

referă doar la poliţiştii a căror activitate şi statut sunt reglementate de Legea nr. 

218/2002 privind organizarea şi funcţionarea Poliţiei Române şi Legea nr. 

360/2002 privind Statutul Poliţistului sau are un sens larg, general, care cuprinde şi 

poliţiştii locali a căror activitate şi statut sunt reglementate de Legea nr. 155/2010 a 

Poliţiei Locale şi Legea nr. 188/1999 privind Statutul funcţionarilor publici". 
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"Stabileşte că, în interpretarea dispoziţiilor art.257 alin.(4) din Codul penal, 

noţiunea de „poliţist” are în vedere şi persoana care exercită funcţia de poliţist 

local în temeiul Legii poliţiei locale nr. 155/2010", a decis ICCJ. 

Decizia este obligatorie de la data publicării în Monitorul Oficial. 

Articolul 257 din Codul Penal se referă la ultraj, alineatul 4 prevăzând că: "Faptele 

prevăzute în alin. (1) - (3), comise asupra unui poliţist sau jandarm, aflat în 

exercitarea atribuţiilor de serviciu sau în legătură cu exercitarea acestor atribuţii, se 

sancţionează cu pedeapsa prevăzută de lege pentru acea infracţiune, ale cărei limite 

se majorează cu jumătate". 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Motiunea simpla depusa de PSD impotriva ministrului Sanatatii, dezbatuta 

azi in Camera Deputatilor 

Motiunea simpla pe care PSD a depus-o impotriva ministrului Sanatatii, Nelu 

Tataru, este dezbatuta, marti de Camera Deputatilor si va fi votata miercuri. 

 

Motiunea intitulata "Sanatatea romanilor nu este firma de pompe funebre" a fost 

semnata de 93 de deputati ai PSD. 

 

Sedinta in care va fi dezbatuta motiunea incepe la ora 16.00, iar votul este 

programat miercuri. 

 

"Sanatatea romanilor este, sau ar trebuie sa fie, pe primul loc in lista de prioritati a 

oricarui guvern, al oricarui administrator pus sa gestioneze un sistem de care 

depinde viata si bunastarea noastra, a tuturor. Din pacate, actualul Guvern a 

insemnat o lista interminabila de esecuri, minciuni si inactivitate in domenii cheie. 

(...) Dupa ce fostul ministru al sanatatii a vrut sa "privatizeze" sanatatea, actualul 

ministrul PNL al sanatatii se ocupa de "tunuri", "vanzari de masca fara bon", 

numiri controversate ale unor oameni in Consiliile de Administratie de la Unifarm 

sau Antibiotice Iasi, care sa se ocupe doar de alte "tunuri", gen livrarea de Etichete 

pentru medicamente sau masti la suprapret. PNL minte! Ministrul Sanatatii minte", 

afirma social-democratii in motiune. 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/nelu-tataru/
https://ziare.com/nelu-tataru/
https://ziare.com/pnl/
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PSD sustine ca Nelu Tataru "minte personalul medical care nu a avut materialele 

de protectie, minte personalul medical care asteapta stimulentele, minte personalul 

medical legat de plata orelor suplimentare si a sporurilor". 

 

"Minte populatia Romaniei! Minte populatia Bucurestiului! Minte ca se testeaza 

populatia", se mai arata in textul motiunii intitulate "Sanatatea romanilor nu este 

firma de pompe funebre". 

 

Social-democratii fac referire si la "blocarea" proiectului de testare a populatiei din 

Bucuresti, dar si la faptul ca pacientii cu boli cronice nu au acces in spitale. 

"Am inceput anul 2020 coplesiti de amenintarea unui nou virus si il vom incheia 

cel mai probabil sufocati de cancer", se arata in textul motiunii. 

 

PSD acuza ministrul Sanatatii ca, in plina pandemie, a modificat statutul CNAS 

"pentru a schimba oameni"m dar si ca a numit manageri de spital "administratori 

de firme de pompe funebre si chelneri care au "scoala vietii", numai buni de a 

asigura "tunurile" PNL. 

 

"Domnule ministru, timpul vorbelor, al ipocriziei si al minciunilor PNL a trecut! 

Din pacate dumneavoastra ne-ati oferit doar vorbe, nu si fapte! Este timpul sa 

punem punct acestei situatii, PNL in Sanatate nu este o solutie! Inactiunea 

dumneavoastra, vorbele mari si atat, sunt de fapt crime de care dumneavoastra va 

faceti moral responsabil! (...) Va rog, domnule ministru sa raspundeti 

Parlamentului si romanilor daca este adevarat ca persoanele numite de 

dumneavoastra in Consiliile de Administratie de la Antibiotice Iasi, Unifarm, DSP, 

sunt membrii familiei largite? Va rog, domnule ministru, sa raspundeti 

Parlamentului si romanilor de ce nu ati testat populatia? Va rog, domnule ministru, 

sa raspundeti Parlamentului si romanilor cand va dati demisia de onoare?", au mai 

transmis social-democratii. 

 

Ministrul Sanatatii, Nelu Tataru, le-a transmis parlamentarilor care au initiat o 

motiune de cenzura impotriva sa, "sa nu grabim politica peste momentul medical". 

"As fi vrut sa gandim un pic altfel", a afirmat, luni seara, la TVR, Nelu Tataru. 

 

https://ziare.com/stiri/spitale/
https://ziare.com/nelu-tataru/ministrul-sanatatii-stiri/
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Pana acum, au mai fost vizati de motiuni simple Violeta Alexandru, Minica 

Anisie, Marcel Vela si Florin Citu. Dezbaterea motiunii depuse impotriva 

ministrului Ion Stefan a fost amanata. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Sănătăţii: Pacienţii Covid-19 asimptomatici vor fi izolaţi acasă 

după 10 zile de spitalizare 

Ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, a declarat că va semna marţi un ordin de ministru 

prin care pacienţii Covid-19 asimptomatici vor fi izolaţi acasă, însă doar după 10 

zile de spitalizare. 

 

Nelu Tătaru a explicat luni seara la Realitatea Plus că simptomele pot apărea şi în a 

cincea zi de la infectare şi de aceea pacienţii trebuie să fie supravegheaţi medical în 

spitale. 

 

"La propunerea Grupului Tehnic din cadrul Ministerului Sănătăţii care se ocupă de 

evaluări, marţi voi semna un ordin de ministru prin care pacientul asimptomatic 

sau simptomatic uşor va beneficia de o internare de 10 zile. În a şaptea zi se 

efectuează un test care, dacă este negativ, la zece zile se merge acasă. Dacă este 

pozitiv totuşi, dar cel uşor asimptomatic nu mai are simptome de cel puţin trei zile, 

la zece zile va pleca acasă cu izolare la domiciliu până la 14 zile sub supravegherea 

medicilor de familie. Acest ordin va fi semnat marţi, pentru a descongestiona 

spitalele, dar nu putem da un asimptomatic acasă în prima zi când s-a prezentat, 

pentru că nu ştim cum va avea evoluţia. Să lăsăm specialiştii să decidă dacă un caz 

este asimptomatic sau nu", a afirmat ministrul Sănătăţii. 

 

El a adăugat că ieşirea în comunitate a unui pacient pozitiv este o asumare care 

trebuie să vină şi din partea Ministerului Sănătăţii, dar şi a pacientului respectiv, în 

contextul în care România are acum o transmisie comunitară accentuată. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://ziare.com/violeta-alexandru/
https://ziare.com/marcel-vela/
https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/ion-stefan/
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 Scandalul care a aprins fitilul între Ungaria și România va fi tranșat la 

toamnă de judecătorii CCR 

Judecătorii CCR au stabilit, luni, data ședințelor de judecată pentru mai multe 

sesizări aflate pe rolul Curții Constituționale. 

Pe 15 septembrie s-a fixat termenul pentru sesizarea referitoare la Legea pentru 

deschiderea de catre Guvernul Romaniei a tratativelor diplomatice pentru 

incheierea unui acord cu Republica Ungaria privind deschiderea punctului 

international de trecere a frontierei Beba Veche (Romania) - Kubekhaza (Ungaria). 

Subiectul a generat tensiuni internaționale. Ministrul de Externe din Ungaria, 

Szijjártó Péter, a scris despre Klaus Iohannis că este un politician „anti-maghiar” 

care implică Ungaria și Guvernul de la Budapesta în campania electorală 

românească. Reacția vine după ce Iohannis a sesizat CCR. Șeful MAE, Bogdan 

Aurescu, a răspuns că limbajul omologului său de la Budapesta la adresa 

președintelui României este ”inacceptabil și lipsit de respect”. 

Pe 16 septembrie, judecătorii CCR vor lua în discuție alte două sesizări: 

- Sesizarea referitoare la Legea privind aprobarea obiectivului de investitii Spitalul 

Militar Regional "Carol I"; 

- Sesizarea referitoare la Legea privind modificarea si completarea OUG nr. 

10/2017 privind stimularea infiintarii de noi intreprinderi mici si mijlocii 

La finalul săptămânii trecute, şeful statului a trimis Curţii Constituţionale o 

sesizare de neconstituţionalitate asupra unei legi prin care Guvernul să înceapă 

tratativele diplomatice pentru încheierea unui acord cu Republica Ungaria privind 

deschiderea punctului internaţional de trecere a frontierei Beba Veche (România) - 

Kubekhaza (Ungaria), preşedintele apreciind că "iniţiativa declanşării negocierilor 

în vederea încheierii unui tratat internaţional în numele României aparţine în mod 

exclusiv puterii executive" şi, ca atare, nu poate fi stabilită prin lege. 
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"Prin legea criticată, Parlamentul limitează libertatea Guvernului în a-şi manifesta 

voinţa cu privire la o anumită problemă de politică externă. Astfel, Guvernul este 

obligat să-şi exercite o anumită atribuţie în condiţiile fixate de Parlament, în sensul 

declanşării/iniţierii unei acţiuni juridice sub forma unor discuţii oficiale, adică a 

unor negocieri, purtate cu scopul încheierii în viitor a unui acord separat cu 

Republica Ungaria care să privească deschiderea unui punct de trecere a frontierei 

de stat", conform sesizării transmise de Administraţia Prezidenţială. 

 

Se menţionează că, potrivit art. 3 alin. (4) lit. a) din Convenţia din 27 aprilie 2004 

între România şi Republica Ungară privind controlul traficului de frontieră rutier şi 

feroviar, guvernele statelor contractante reglementează prin acord separat 

înfiinţarea sau desfiinţarea punctului de trecere a frontierei de stat, orarul de 

funcţionare, caracterul traficului şi modificarea acestuia. 

 

"Prin urmare, în conformitate cu dispoziţiile acestei Convenţii, cele două părţi 

semnatare pot încheia, dacă se impune, o înţelegere bilaterală, sub forma unui 

Acord la nivel de guvern, al cărui obiect să îl constituie, după caz, 

înfiinţarea/desfiinţarea punctelor de trecere a frontierei de stat dintre cele două ţări. 

Or, art. 4 alin. (1) din Legea nr. 590/2003 stabileşte că, pentru aprobarea iniţierii 

negocierilor unui tratat la nivel guvernamental, respectiv la nivel departamental, 

ministerul sau autoritatea administraţiei publice centrale care îndeplineşte 

condiţiile prevăzute la art. 2 alin. (1) din această lege, în competenţele căruia sau 

căreia se află domeniul principal reglementat prin tratat, denumit/denumită în 

continuare instituţie iniţiatoare, elaborează un memorandum, care va fi avizat 

întotdeauna de către Ministerul Afacerilor Externe, precum şi de către toate 

ministerele în competenţele cărora se află, din punct de vedere substanţial, celelalte 

domenii reglementate prin tratat şi care se înaintează spre aprobare Guvernului 

României, acordată prin semnătura prim-ministrului. De aceea, este evident că 

iniţierea negocierilor este o operaţiune juridică ce se circumscrie domeniului de 

reglementare a actelor cu caracter infralegal", prevede documentul. 

 

Este invocat, de asemenea, art. 9 alin. (1) din OUG nr. 105/2001, conform căruia 

deschiderea de noi puncte de trecere sau închiderea temporară ori definitivă a celor 

existente se face prin hotărâre a Guvernului.  
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Totodată, conform art. 102 alin. (1) din Constituţie, Guvernul, potrivit programului 

său de guvernare acceptat de Parlament, asigură realizarea politicii interne şi 

externe a ţării şi exercită conducerea generală a administraţiei publice. 

 

"În ceea ce priveşte domeniul politicii externe, Constituţia României stabileşte la 

art. 91 alin. (1) că Parlamentul are atribuţia de a ratifica prin lege tratatele 

internaţionale încheiate de preşedintele României în numele României şi negociate 

de Guvern, iar pentru celelalte categorii de tratate şi acorduri internaţionale, Legea 

fundamentală prevede că acestea se încheie, se aprobă sau se ratifică potrivit 

procedurii stabilite prin lege", se menţionează în sesizare. 

 

Administraţia Prezidenţială adaugă că, în ce priveşte rolul Guvernului în politica 

externă, jurisprudenţa Curţii Constituţionale s-a pronunţat în sensul că "în politica 

externă este unul mai degrabă tehnic, el trebuind să urmeze şi să îndeplinească 

obligaţiile la care România s-a angajat" la nivel de stat. 

 

"În ceea ce priveşte cadrul legal ce consfinţeşte înfiinţarea sau desfiinţarea 

punctelor de trecere a frontierei de stat dintre România şi Republica Ungaria, 

precizăm că preşedintele României, prin Decretul nr. 368/2005, a supus spre 

ratificare Parlamentului Convenţia dintre România şi Republica Ungară privind 

controlul traficului de frontieră rutier şi feroviar, semnată la Bucureşti la 27 aprilie 

2004, iar Parlamentul a aprobat, prin Legea nr. 191/2005, ratificarea acestei 

Convenţii. Drept urmare, prin emiterea decretului sus-menţionat şi având în vedere 

dispoziţiile art. 3 alin. (4) din înţelegerea bilaterală, preşedintele a stabilit cadrul 

necesar derulării politicii externe în materia frontierei de stat cu Ungaria, în 

virtutea căruia orice modificare referitoare la punctele de trecere a frontierei dintre 

cele două state vecine se poate face numai prin acord la nivel de Guvern", 

menţionează aceeaşi sursă. 

 

Camera Deputaţilor a adoptat, pe 27 mai, proiectul de lege care prevede începerea 

de către Guvern a tratativelor diplomatice pentru încheierea unui acord cu 

Republica Ungaria privind deschiderea punctului internaţional de trecere a 

frontierei Beba Veche (România) - Kubekhaza (Ungaria). 
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Proiectul, iniţiat de parlamentari de la PSD şi minorităţi, a fost adoptat cu 306 

voturi ''pentru'', unul ''împotrivă'' şi 2 abţineri. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Pe lista țărilor exceptate de la aplicarea măsurilor de carantină/izolare au 

fost incluse încă 5 state 

Italia şi Franţa intră pe "lista verde" a statelor cu risc redus de infectare cu noul 

coronavirus. Cetăţenii care vin în România din aceste ţări nu vor mai fi nevoiţi să 

se izoleze la domiciliu. Alte 3 ţări au fost declarate sigure de Comitetul naţional 

pentru situaţii de urgenţă. 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență a adoptat luni hotărârea nr. 31, prin 

care a fost actualizată lista statelor exceptate de la aplicarea măsurilor de 

carantină/izolare (zonă verde). Astfel, au fost adăugate încă 5 state: Finlanda, 

Italia, Estonia, Irlanda și teritoriul european al Franței (Franța metropolitană). 

Excepția se aplică persoanelor asimptomatice care sosesc în România din statele 

aflate pe listă. 

Zborurile către și dinspre țările care fac obiectul excepției de la carantinare/izolare 

vor putea fi reluate de pe toate aeroporturile din România. 

Lista actualizată intră în vigoare la data 23.06.2020 și poate fi consultată pe site-

ul www.cnscbt.ro. 

În evaluarea statelor propuse de INSP pentru zona verde s-a ținut cont de criteriul 

mediei numărului de cazuri noi înregistrate în ultimele 14 zile, respectiv mai puțin 

de 5 cazuri la un milion de locuitori. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

 

http://www.cnscbt.ro/
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 Comisia Europeana a aprobat o investitie de 47 de milioane de euro pentru 

construirea unui spital de urgenta la Cluj 

Comisia Europeana a aprobat o investitie de 47 de milioane de euro din Fondul 

European de Dezvoltare Regionala pentru construirea si echiparea unui spital de 

urgenta in Cluj, Romania, de care vor beneficia cetatenii din regiunea Nord-Vest, 

predominant rurala, se arata intr-un comunicat publicat luni de Executivul 

comunitar. 

 

Proiectul se refera la un spital cu aproape 850 de paturi, cu echipamente de un 

nivel tehnologic ridicat, pentru a asigura o calitate mai buna a ingrijirii de urgenta 

si acces la servicii medicale care salveaza vieti. Spitalul va oferi ingrijire de nivel 

secundar si tertiar, dar si ingrijiri medicale de baza si servicii de baza, cum ar fi 

chirurgie generala si medicina interna. 

 

Spitalul va apartine de o retea de spitale regionale de urgenta, care vor imbunatati 

sistemul de sanatate din Romania si vor asigura o abordare multidisciplinara in 

cazul tratarii cazurilor complexe. Mai mult, acest proiect va spori accesul la 

sistemul de ingrijire a sanatatii pentru oamenii care locuiesc in zonele rurale sau in 

cele defavorizate. 

 

De asemenea, va ajuta la asigurarea unor diagnostice si tratamente timpurii si, prin 

urmare, va ajuta la reducerea ratei mortalitatii si a dizabilitatilor pe termen lung. 

 

Nu in ultimul rand, spitalul va fi un mediu de lucru atractiv pentru doctori si 

asistente, ajutand la contracararea exodului de personal medial din regiune. 

 

Proiectul ar urma sa devina operational in 2026, informeaza Comisia Europeana. 

 

"O calitate mai buna a vietii cetatenilor, indiferent unde locuiesc ei, este prioritatea 

de baza a politicii de coeziune a UE.  

 

 

https://ziare.com/stiri/spitale/
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Permitand asigurarea de servicii adecvate tuturor pacientilor, inclusiv a celor care 

locuiesc in zone rurale izolate, acest proiect contribuie la obiectivul de a nu lasa pe 

nimeni in urma in domeniul sanatatii, ceea ce este important in special in timpul 

unei pandemii globale", a afirmat comisarul european pentru coeziune si reforme, 

Elisa Ferreira. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Mircea Geoana, secretar general adjunct al NATO: "Pandemia a amplificat 

riscurile de securitate existente. A lasa garda jos ar fi o eroare" 

Pandemia de nou coronavirus "nu a eliminat, ci a amplificat riscurile 

de securitate deja existente", iar "a lasa garda jos intr-un astfel de moment ar fi o 

grava eroare", a declarat luni secretarul general adjunct al NATO, Mircea Geoana, 

care a mai atras atentia ca aceasta perioada a incurajat "actori statali si non-statali" 

sa isi promoveze interesele si sa creeze mai multa discordie in randul tarilor libere. 

 

"Pandemia nu a eliminat, ci a amplificat riscurile de securitate deja existente. A 

lasa garda jos intr-un astfel de moment, in care elemente de natura diferita se 

suprapun temporal, economic si geopolitic, ar fi o grava eroare", a afirmat Geoana 

de la Bruxelles, intr-o videoconferinta cu jurnalisti din Romania. 

 

"Este un moment in care efectiv nu avem cum sa ne relaxam, sa consideram ca 

riscurile de securitate au disparut. Dimpotriva, s-au amplificat. S-au multiplicat. 

Au devenit si mai complexe", a adaugat el. Geoana a precizat ca nu exista semnale 

din partea vreunui stat membru al NATO cu privire la o potentiala nerespectare a 

angajamentului de a aloca 2% din PIB pentru Aparare si si-a exprimat speranta ca 

"in toamna, cand se fac bugetele pe anul urmator, lucrurile vor ramane in 

parametrii mari existenti". 

 

"Perioada de pandemie a reprezentat, din pacate, o incurajare suplimentara pentru 

actori statali si non-statali de a abuza de acest moment dificil pentru a-si avansa nu 

doar interesele, dar si pentru a crea si mai multa discordie si a amplifica anumite 

tendinte care exista la nivelul tarilor libere", a atras atentia totodata oficialul 

NATO. 

https://ziare.com/stiri/coronavirus/
https://ziare.com/stiri/securitate/
https://ziare.com/geoana/
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El a subliniat ca exista "o foarte mare preocupare" legata de "mecanica 

dezinformarii", in special pe retelele de socializare, prin folosirea de troli, atacuri 

cibernetice si atacuri hibrid, dar si prin instrumentalizarea unor "teme 

controversate", cum sunt tensiunile din SUA sau tensiunile legate de COVID-19. 

 

In legatura cu planul de actiune convenit saptamana trecuta de NATO in cazul unui 

al doilea val de infectii de COVID-19, Geoana a explicat ca stocul comun de 

echipamente medicale si fondul cu resurse financiare care sa fie folosit pentru 

achizitia de produse medicale esentiale va fi alimentat "benevol, prin donatii, 

printr-un fel de imprumut catre acest fond de catre Aliati". 

 

"Exista deja un numar de tari aliate importante care si-au anuntat intentia de a 

finanta acest fond", a completat el, precizand ca fondul va fi gestionat de catre 

Agentia NATO pentru Sprijin si Achizitii. 

 

Geoana a spus ca Romania se numara printre tarile care s-au oferit sa gazduiasca o 

parte din aceste stocuri si ca este bine plasata sa faca asta, dar ca decizia finala va fi 

a Agentiei NATO pentru Sprijin si Achizitii, cu sediul la Luxemburg. 

 

Raspunzand intrebarilor presei, secretarul general adjunct al NATO a vorbit si 

despre provocarile pe care le reprezinta Rusia si China pentru Alianta Nord-

Atlantica. 

 

'Noi nu consideram China ca pe un adversar, dar ne uitam cu luciditate la 

provocarile si oportunitatile pe care ascensiunea Chinei le provoaca la nivel 

global", a atras atentia Geoana. 

 

"Faptul ca exista o diferenta fundamentala de mod de intelegere a organizarii 

societatilor noastre intre Vestul democratic si sisteme autoritare este un subiect de 

divergenta, in mod evident. China continua sa investeasca in capacitatile sale 

militare intr-un ritm extraordinar de sustinut. Are al doilea buget al apararii, dupa 

cel american, la nivel global. In ultimii cinci ani de zile, China si-a intarit 

capacitatea navala - nave si submarine - la nivelul intregii flote britanice.  
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China dezvolta sisteme de rachete extrem de sofisticate, inclusiv la nivel de 'hyper-

sonic', si investeste masiv inclusiv in zone de tip noi tehnologii, cum este 

inteligenta artificiala", a mai declarat el. 

 

"Nu cautam adversari noi, nu vrem sa inventam adversari (...) Ceea ce facem noi 

este eminamente defensiv, este eminamente preventiv. Dar in clipa in care iti apare 

o superputere globala de astfel de dimensiuni, exista intotdeauna si o dimensiune 

de securitate pe care trebuie sa o ai in vedere, si acest lucru il facem", a avertizat 

Geoana. 

 

El a reamintit ca "noua abordare de aparare si descurajare in spatiul euroatlantic 

este aprobata la nivel de principiu", dar ca "implementarea sa va dura ani de zile". 

 

"Este un proces foarte complex si care, evident, nu poate sa puna intre paranteze 

planurile existente de aparare si descurajare, inclusiv pentru Romania, inclusiv 

pentru flancul estic, inclusiv pentru zona Marii Negre. Din acest punct de vedere, 

aceasta munca de a continua ceea ce facem acum si de a pregati urmatoarea 

generatie de postura militara si de descurajare in zona noastra si in Romania merg 

mana in mana", a explicat el. 

 

Geoana a mai subliniat ca modul in care "Federatia Rusa isi intareste substantial 

capacitatile militare in principal in zona rachetelor de tip SSC-8, dar si a altor tipuri 

de armamente, pe 'hyper-glide', pe 'hyper-sonic', si foloseste Crimeea ca punct de 

proiectie de putere catre Orientul Mijlociu si catre Mediterana este de interes 

imediat pentru noi si pentru planificatorii nostri militari". 

 

"NATO nu intentioneaza sa raspunda simetric, identic, cu ceea ce face Federatia 

Rusa, dar in acelasi timp gandim un pachet de masuri politice, de masuri 

economice, de masuri militare, inclusiv o arhitectura de aparare actualizata care sa 

ne permita sa facem fata acestor provocari", a detaliat el. 

 

Secretarul general adjunct al NATO a mai spus ca "nu exista riscuri iminente la 

adresa securitatii nationale a Romaniei".  

https://ziare.com/stiri/proces/
https://ziare.com/stiri/militari/
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"Articolul 5 este sacrosanct si activ. Si pledoaria pe care Romania o face in mod 

credibil la nivelul Aliantei si al statelor aliate pentru a avea o prezenta mai robusta 

si o arhitectura cat mai coerenta de aparare si descurajare isi produce roadele", a 

adaugat el. 

 

Geoana a recunoscut ca anuntul recent facut de administratia SUA cu privire la 

retragerea prezentei militare americane din Germania "a creat foarte mult ecouri", 

dar a subliniat ca nu a fost luata inca o decizie finala. "Ceea ce spune Pentagonul - 

si acest lucru are sens din punct de vedere strategic si militar - este pe de o parte ca 

SUA, ca principal furnizor de securitate la nivel global si care are peste 50 de 

relatii structurate de alianta si parteneriat strategic, trebuie sa isi rationalizeze 

resursele si sa le puna acolo unde prioritatile momentului sau ale perioadei o 

impun", a afirmat el. 

 

"In al doilea rand, se pune mai mult accent, si acest lucru este valabil si pentru 

Romania si pentru alte state aliate din Europa, pe capacitatea expeditionara pe care 

noile concepte militare si de strategie o impun. Vremea in care stateai in baraci cu 

zecile de mii de militari asteptand sa vina o invazie terestra din partea URSS s-a 

inchis. Este nevoie de mult mai multa agilitate, de mult mai multa forta care prin 

rotatie sa poata asigura o prezenta cvasi-permanenta, fara sa fie consumate resurse 

umane si financiare deosebite", a adaugat el. 

 

"Daca ne uitam in ansamblu la angajamentele din Europa, la nivel bilateral si prin 

NATO, pe care America continua sa le deruleze, nu vedem un indiciu al slabirii 

interesului american fata de securitatea Europei (...) Pe fond, mesajul de 

angajament si de statornicie a interesului si a garantiilor de securitate militare, 

inclusiv de tip nuclear, pe care SUA le ofera aliatilor europeni este in continuare 

extrem de solid. Dincolo de elementul bilateral din relatia Germania-America, 

unde sunt si alte elemente de natura politica sau economica ce poate ca 

influenteaza decizia, nu avem un sentiment ca SUA se retrag din Europa sau ca 

exista un nivel mai scazut de interes pentru noi", a mai spus Geoana. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Summitul virtual UE - China a durat 6 ore / Ursula von der Leyen: China 

este un partener comercial, un concurent economic și un rival sistemic 

Uniunea Europeană și China au avut luni o "discuție deschisă" legată de 

divergențele privind fosta provincie britanică Hong Kong și de relațiile comerciale 

bilaterale, în cadrul unui summit în format videoconferință, scrie AFP. 

 

Această reuniune virtuală avea ca scop pregătirea unei reuniuni extraordinare între 

președintele chinez și liderii celor 27, în condițiile în care cele două părți speră să 

semneze în acest an un acord privind protecția investițiilor. 

 

Președinții instituțiilor europene i-au transmis președintelui Xi Jinping și 

premierului Li Keqiang "grava preocupare" față de fosta colonie britanică. 

 

De asemenea, și-au exprimat nemulțumirea în fața campaniilor de dezinformare și 

a atacurilor cibernetice derulate din China, precum și decepția pentru absența 

progreselor în negocierile comerciale. 

 

Discuțiile cu premierul și apoi cu președintele Xi au durat șase ore. Summitul s-a 

încheiat fără o declarație comună, ci cu comunicate din partea celor două părți. 

Chinezii "nu au propus o conferință de presă comună", a precizat un responsabil 

european. 

 

"Este esențial să avem un dialog cu China pentru a ne apăra valorile, dar avem 

puncte de dezacord pe subiecte esențiale", a explicat președintele Consiliului 

Charles Michel, într-o conferință de presă. 

 

"China este un partener comercial, un concurent economic și un rival sistemic", a 

reamintit șefa Comisie Europene Ursula von der Leyen. "Toate acestea 

demonstrează că relația noastră nu este ușoară", a recunoscut ea. 

 

Europenii și chinezii negociază de un an un acord privind protecția investițiilor 

care ar acorda companiilor europene un acces la piața chineză și în același timp ar 

proteja societățile din UE de apetitul marilor grupuri chineze, care sunt puternic 

subvenționate. 
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Ori, așteptările europenilor au fost dezamăgite. "Avem nevoie de mai multă 

ambiție din partea Chinei pentru a încheia un astfel de acord pentru sfârșitul 

anului", a afirmat von der Leyen. "Așteptăm de la autoritățile chineze angajamente 

în privința companiilor de stat și transparență în privința ajutoarelor și 

transferurilor forțate de tehnologie", a subliniat ea. 

 

"Dacă nu, suntem hotărâți să jucăm o altă carte, cea a apărării intereselor noastre", 

a avertizat luni un înalt oficial european. 

 

Un eșec "regretabil" 

 

Chinezii și-au exprimat la rândul lor preocupările legate de noua legislație 

europeană privind investițiile externe. 

 

"China se deschide în mod hotărât și se angajează să creeze un mediu comercial 

internațional centrat pe piață și bazat pe dreptul afacerile internaționale", a declarat 

premierul Li Keqiang, pentru televiziunea publică națională CCTV. 

 

"Sperăm că UE va menține de asemenea deschiderea piețelor sale pentru comerț și 

investiții și va relaxa restricțiile la export față de China", a adăugat el. 

 

Angajat într-un conflict comercial și politic cu SUA, Beijingul caută susținere. 

Washingtonul a avertizat europenii înaintea summitului: "Partidul Comunist vrea 

să vă oblige să alegeți" între Statele Unite și China, după cum a spus șeful 

diplomației americane Mike Pompeo. 

 

Dar europenii refuză să intre în jocul tensiunilor dintre cele două mari puteri. 

 

"Europa nu va fi câmpul de luptă între Statele Unite și China", a afirmat duminică 

comisarul european pentru Industrie Thierry Breton. 

 

Iar China este un important partener comercial pentru UE. Schimburile de bunuri 

reprezentau 1,5 miliarde de euro pe zi în 2019, potrivit datelor Comisiei. 
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China este dispusă să mențină un dialog apropiat cu cei doi președinți (ai 

instituțiilor europene) pentru a avansa o serie de agende politice majore și pentru a 

impulsiona relațiile sino-europene la un nou nivel, a asigurat președintele Xi 

Jinping, citat de agenția de presă Xinhua. 

 

Amânarea unui summit extraordinar cu președintele Xi prevăzut în septembrie la 

Leipzig cu liderii europeni oferă un mic răgaz suplimentar pentru negocieri. 

 

Ursula von der Leyen a afirmat că speră să fie reunite condițiile pentru a încheia 

înainte de finalul anului un acord pentru protecția investițiilor. "Dacă nu va fi 

posibil, ar fi regretabil", a concluzionat ea. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Franta si Germania pledeaza pentru un acord rapid al liderilor UE privind 

un fond comun de sustinere a statelor membre afectate de pandemia de 

coronavirus 

Franta si Germania au pledat luni pentru un acord rapid al liderilor UE privind 

marimea si detaliile de plata a unui fond comun de sustinere a redresarii statelor 

membre afectate de pandemia de coronavirus, transmite Reuters. 

 

Vorbind reporterilor dupa discutii la Berlin, ministrul german al Finantelor, Olaf 

Scholz, si omologul sau francez, Bruno Le Maire, au spus ca sunt increzatori ca un 

acord cu privire la Fondul european de redresare ar putea fi incheiat in curand, in 

mod ideal la un summit al UE luna viitoare. 

 

"Este timpul sa ne hotaram, avem totul pe masa pentru a ne sprijini economiile si 

cu cat mai repede cu atat mai bine", a spus Le Maire. 

 

"A avea economii puternice pe piata unica este desigur un avantaj pentru toti 

membrii UE", a adaugat Le Maire. 

 

 

https://ziare.com/europa/franta/
https://ziare.com/europa/germania/
https://ziare.com/europa/ue/
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Le Maire a declarat ca Germania si Franta au fost de acord ca Fondul european de 

redresare ar trebui sa plateasca fondurile propuse, de cel putin 500 de miliarde de 

euro, din 2020 pana in 2022 - si nu pana in 2024, asa cum sugereaza unele state 

membre. 

 

Scholz si Le Maire au discutat, de asemenea, cum ar putea fi salvate negocierile 

blocate privind impozitarea corporatiilor la nivel global si regulile fiscale 

internationale pentru marile companii digitale, dupa ce Statele Unite au renuntat la 

discutii si au provocat temeri legate de declansarea unui nou razboi comercial. 

 

Aproape 140 de tari sunt implicate in discutiile organizate de Organizatia pentru 

Cooperare si Dezvoltare Economica (OCDE) cu privire la prima reforma majora a 

reglementarilor fiscale globale din ultima generatie, care sa le adapteze pentru era 

digitala. 

 

Scholz a spus ca este increzator ca un acord in cadrul OCDE ar putea fi incheiat 

pana la sfarsitul anului, in pofida anuntului Washingtonului ca se va retrage de la 

negocierile privind taxarea serviciilor digitale. 

 

Le Maire a aratat ca acum depinde de Statele Unite sa explice de ce Washingtonul 

a fost singura tara care nu a sustinut propunerea comuna a OCDE. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 UE a devenit mai sigură, mai prosperă, cu o populaţie mai sănătoasă, dar cu 

decalaje de gen în creştere - raport Eurostat 

Infracţionalitatea, violenţa, sărăcia, sănătatea precară şi poluarea aerului - toate 

acestea au cunoscut o scădere în Uniunea Europeană în ultimii cinci ani, însă 

inegalitatea de gen s-a înrăutăţit, iar eforturile de combatere a schimbărilor 

climatice au obţinut puţine succese, reiese dintr-un raport al Eurostat, citat 

de Agerpres. 

 

Raportul a măsurat progresele înregistrate spre îndeplinirea celor 17 „Obiective de 

dezvoltare durabilă” între 2014 şi 2019. 

https://www.agerpres.ro/mondorama/2020/06/22/eurostat-ue-a-devenit-mai-sigura-mai-prospera-cu-o-populatie-mai-sanatoasa-dar-cu-decalaje-de-gen-in-crestere--527721
https://ec.europa.eu/eurostat/documents/3217494/11011074/KS-02-20-202-EN-N.pdf/334a8cfe-636a-bb8a-294a-73a052882f7f
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La cele mai multe dintre ele, cele 27 de state membre au realizat progrese. 

 

Decesele prin violenţă, atacurile, vandalismul au înregistrat scăderi. Guvernele au 

cheltuit mai mult pentru sistemele de justiţie, crescând încrederea în independenţa 

acestora. 

 

Mai mulţi oameni au putut să-şi satisfacă nevoile de bază, inclusiv prin acces la 

servicii de sănătate şi locuinţe adecvate. Totodată, a scăzut numărul fumătorilor şi 

al celor afectaţi de poluare fonică sau a aerului, iar speranţa de viaţă a crescut. 

 

Cu toate acestea, decalajele între bărbaţi şi femei s-au adâncit. 

 

Chiar dacă salariile pe oră ale femeilor se apropie lent de cele ale bărbaţilor, iar 

numărul femeilor din parlamente şi în poziţii de conducere în companii a crescut 

considerabil, Eurostat constată că balanţa generală este negativă. 

 

Inegalităţile din educaţie şi de pe piaţa muncii au sporit şi mult mai multe femei, 

comparativ cu bărbaţii, sunt inactive economic pentru că trebuie să aibă grijă de 

copii sau de bătrâni. 

 

În ce priveşte „acţiunea climatică”, raportul Eurostat constată un bilanţ „neutru” şi 

progrese „amestecate” în ultimii cinci ani în combaterea schimbărilor climatice 

prin reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră. 

(Sursa: Agerpres) 

 


